

gtö on facebook and LinkedIn

Since 2009, the *gtö* has a group entitled “Society of Tropical Ecology *gtö*” on facebook (447 members end 2013) and on LinkedIn (81 members end 2013). Everybody is welcome to subscribe to these groups and by those means share information on activities of *gtö* and its members, start discussions, be informed about meetings and deadlines.

Suggested reading

On 7 November 2013, the death of Alfred Russel Wallace 100 years ago was commemorated, the co-founder of evolutionary theory and founder of biogeography. Wallace first did his research in Amazonia, and then in the indo-malayan archipelago. His most important work - „The Malay Archipelago. The land of the orang-utan, and the bird of paradise. A narrative of travel, with sketches of man and nature“ - was first published in 1869 and translated into German in the same year by the zoologist Adolf Bernhard Meyer („Der Malayische Archipel. Die Heimath des Orang-Utan und des Paradiesvogels. Reiseerlebnisse und Studien über Land und Leute.“). This translation is now available as a reprint at the Verlag der Pioniere (<http://www.verlag-der-pioniere.de/programm/programm00.html>). It is an absolutely recommendable book which is also appealing due to its presentation and the facsimiles. The detailed accounts of nature, landscapes and people(s) are exciting and fascinating. At the same time, they provide a lively picture of the conditions under which tropical research took place in the 19th century - and how little some things have changed since then.

Lesetipp

Der 7. November 2013 ist der 100. Todestag von Alfred Russel Wallace, dem Mitbegründer der Evolutionstheorie und Begründer der Biogeographie. Geforscht hat Wallace zunächst in Amazonien, danach im indo-malayischen Archipel. Sein wichtigstes Werk, „The Malay Archipelago. The land of the orang-utan, and the bird of paradise. A narrative of travel, with sketches of man and nature“, erschien erstmals 1869 und wurde im gleichen Jahr durch den Zoologen Adolf Bernhard Meyer ins Deutsche übersetzt („Der Malayische Archipel. Die Heimath des Orang-Utan und des Paradiesvogels. Reiseerlebnisse und Studien über Land und Leute.“). Diese Übersetzung liegt in einer Neuauflage beim Verlag der Pioniere vor (<http://www.verlag-der-pioniere.de/programm/programm00.html>). Es handelt sich um ein absolut lesenswertes Werk, das auch durch seine Gestaltung und die originalgetreuen Reproduktionen äußerst ansprechend ist. Die detaillierten Schilderungen von Natur, Landschaft und Menschen sind spannend und faszinierend und vermitteln gleichzeitig ein lebendiges Bild von den Bedingungen, unter denen Forschung in den Tropen im 19. Jahrhundert stattfand – und dabei ist es interessant zu sehen, wie wenig sich diesbezüglich manches geändert hat.